

The Scott Joplin Collection No. 3

THE ENTERTAINER

The Ragtime "The Entertainer" appeared in 1902 and is definitely one of the best known compositions by Scott Joplin. Numerous cover versions were created throughout the 20th century.

Above all, its use in the film "The Clou" made the work known worldwide.

Der Ragtime "The Entertainer" erschien im Jahre 1902 und ist ganz bestimmt eine der bekanntesten Kompositionen von Scott Joplin. Im Laufe des 20. Jahrhunderts entstanden zahlreiche Coverversionen. Vor allem seine Verwendung im Film "The Clou" machte das Werk weltweit bekannt.

Scott Joplin's date of birth is unknown, but is believed to have been born in Texas between June 1867 and January 1868. His parents were freed slaves who left the farm they had worked on shortly after Scott's birth.

Joplin inherited his love of music from his parents.

His teacher Julius Weiss, an emigrant from Germany, was amazed by his musical ability and taught him violin and piano for free. Joplin's Maple Leaf Rag, released in 1899, was the first musical work to sell over a million copies and established his reputation as the "King of Ragtime". Scott Joplin died in New York City in 1917.

Scott Joplins Geburtsdatum ist nicht bekannt, man geht aber davon aus, dass er zwischen Juni 1867 und Januar 1868 in Texas geboren wurde.

Seine Eltern waren befreite Sklaven, die kurz nach Scott 's Geburt die Farm verließen, auf der sie bis dahin gearbeitet hatten.

Die Liebe zur Musik hatte Joplin von seinen Eltern geerbt.

Sein Lehrer Julius Weiss, ein Emigrant aus Deutschland, war von seinen musikalischen Fähigkeiten begeistert und lehrte ihn kostenlos in den Fächern Violine und Klavier.

Joplins im Jahr 1899 erschienener „Maple Leaf Rag“ war das erste musikalische Werk, welches über eine Million mal verkauft wurde und begründete seinen Ruf als „King of Ragtime“.

Scott Joplin verstarb im Jahr 1917 in New York City.



Cover of the first edition, 1902

The Scott Joplin Collection No. 3
THE ENTERTAINER

Score

Scott Joplin

Arrangement:
Thorsten Reinau

Not fast

1st B \flat Clarinet *f* *p* *f*

2nd B \flat Clarinet *f* *f*

B \flat Bass Clarinet *f*

7

1st Clar. *p* *f* *p*

2nd Clar. *p* *f*

B \flat Bass Clar. *f*

13

1st Clar. *p*

2nd Clar. *p*

B \flat Bass Clar. *p*

19

1st Clar. *p* *f*

2nd Clar. *f*

B \flat Bass Clar. *f*

25

1st Clar.

2nd Clar.

B \flat Bass Clar.

31

1st Clar. *p* *f*

2nd Clar. *p* *f*

B♭ Bass Clar. *p* *f*

37

1. 2.

1st Clar. *p* *f* *p*

2nd Clar. *f*

B♭ Bass Clar. *f*

43

1st Clar. *f*

2nd Clar. *p* *f*

B♭ Bass Clar. *p*

**Musikverlag
Reinold**

49

1st Clar.

2nd Clar. *f*

B♭ Bass Clar. *f*

55

1st Clar. *f*

2nd Clar. *f*

B♭ Bass Clar. *f*

61

1st Clar.

2nd Clar.

B♭ Bass Clar.

67

1st Clar.

2nd Clar.

B♭ Bass Clar.

fz

fz

fz

1.

2.

f

f

74

1st Clar.

2nd Clar.

B♭ Bass Clar.

Musikverlag
Reinlau

81

1st Clar.

2nd Clar.

B♭ Bass Clar.

mf

mf

mf

87

1st Clar.

2nd Clar.

B♭ Bass Clar.

f

f

f

1.

2.